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Írásbeli Kérdés

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

A Házszabály 91 . § alapján felvilágosítás kérése céljából „Mikor lesz a Magyar Állam a
Balaton igazi tulajdonosa” címmel írásbeli kérdést kívánok feltenni Szabó Imre
környezetvédelmi és vízügyi miniszter úrnak .

Tisztelt Miniszter úr !

A Balaton mint Közép Európa legnagyobb tava komoly idegenforgalmi potenciálla l
rendelkezik . A rendszerváltást lövető időkben megfigyelhető volt, hogy a víz minőségi
javulásával párhuzamosan csökken a víz halállománya . Ez a tendenciát természetesnek
minősítették, lévén a tisztább ,víz kevesebb táplálékot hordoz . A tihanyi kutatóintéze t
felmérései alapján ez csökkenés egészséges öngyógyító folyamata a Balatonnak . A 2005 utáni
felmérések viszont megint aggasztó folyamatokról számolnak be . A halászattal, horgászattal
és halrablással csökkenő halállományt már nem tudja a természetes szaporulat pótolni, és a
telepítések arány évrő l évre drasztikusan csökken . A Balatoni Halászati Zrt . állomány tisztító
halászat címén folyamatos és nagy mértékű lehalászásokat végez azon az időszakokban
amikor a halak együtt vannak a vermelés elején vagy után. A halászokra ráadásul ne m
vonatkoznak a méret és fajtabeli korlátozások, mint a horgászokra .
Kérdéseim :
1, Mikor tervezi a minisztérium felülvizsgálni a Balatoni Halászati Zrt . jogosultságát a
vízhasználatra?
2, Mikor tervezi a minisztérium, hogy a tihanyi kutatóintézet munkáját figyelembe vév e
gazdálkodási tervet dolgoz ki a Balaton halállományának megvédése céljából ?
3, Tervezi-e a minisztérium , hogy kidolgozzon egy olyan lehetséges stratégiát, amiben a
Balatoni Halászati Zrt . halászati Levékenységet nem végez, csak a halállomány szaporítását é s
védelmét?
4, Tervezi-e a minisztérium, :hogy kidolgoz egy olyan pénzügyi stratégiát amiben a
felszabaduló halászok átképzését és hal őri állományba vonását kidolgozza ?

Várom megtisztel ő válaszát .

Budapest, 2009 . augusztus 19 .
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